
Százmilliárdos kárt okoztak a kartellezők 
 
    
A Gazdasági Versenyhivatalnak (GVH) nem kis nyomást kell elviselnie ahhoz, hogy a 
gazdaság tisztaságát képes legyen megvédeni - erről beszélt Gyurcsány Ferenc miniszterelnök 
a GVH pénteki kartellkonferenciáján. A kormányfő emlékeztetett arra, hogy 2000 óta a 
Magyarországon kartellező cégek 10-45 százalékkal magasabb áron valósították meg a 
beruházásokat az indokoltnál. Az állam feladata az, hogy a tisztességesek oldalán állva képes 
legyen védeni a polgárait, kisvállalkozásait, a tisztességes cégeket, és méltányos gazdasági 
megállapodásokra kényszeríteni az erőfölénnyel rendelkezőket vagy a tisztességtelen 
haszonra törekvőket. A jog oldaláról támasztotta alá a kormányfő szavait Lomnici Zoltán, a 
Legfelsőbb Bíróság elnöke, aki elmondta: a Versenyhivatal Versenytanácsának határozatait a 
bíróságok mindössze 7-8 százalékban változtatják meg. Az EU-ban is folyamatosan 
figyelemmel kísérik a verseny tisztaságát. Erről Philip Lowe, az Európai Bizottság 
versenyjogi főigazgatója számolt be, aki kiemelte, hogy a háromnál több tagországot érintő 
versenykorlátozó megállapodás gyanúja esetén a bizottság is vizsgálódik. Nagy Zoltán, a 
GVH elnöke jelezte, hogy a hivatal által 2002 és 2006 között felderített kartellek 64 milliárd 
forint kárt okoztak a fogyasztóknak, ám összességében az államot is megkárosító hatásával 
együtt a kár elérheti a 142 milliárd forintot. Az elmúlt négy évben a GVH több mint harminc 
esetben száznál több céget marasztalt el kartellezés miatt, és 20,2 milliárd forint bírságot 
vetett ki. Emlékezetes ügy volt az a 2003-ban indított autópálya-kartell, ami az M7-es, az M3-
as és az M70-es egyes szakaszait érintette. Az összesen 7,043 milliárd forintos bírság ügye 
jelenleg a Fővárosi Ítélőtábla előtt van. Nagy Zoltán megemlítette: ma már ilyen esetekben 
lehetőség van a büntetőfeljelentésre is, amivel a jövőben élni is fognak. 
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